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PRIPRAVUJE SA PRIVATIZÁCIA MARTINSKEJ TEPLÁRENSKEJ, A. S. 

VRÚTOCKÉ DOMÁCNOSTI 
CHCÚ POZNAŤ 

DETAILY A CENY 
ZA DODÁVKU TEPLA

   „Predaj šiestich najväčších teplárenských spoločností (Ide o teplárne v Bratislave, Košiciach, Žiline, Zvolene, Trna-
ve a MARTINE) chcela realizovať ešte druhá vláda Mikuláša Dzurindu. Odpredaj majetku však už kvôli predčasným  
parlamentným voľbám v roku 2006 nestihla. Nasledujúca vláda Roberta Fica predaj energetických spoločností zasta-
vila. Teplárenské spoločnosti sa mali predávať viacerými spôsobmi. Dzurindova vláda nakoniec schválila predaj 51 % 
akcií priamo strategickému investorovi. Podľa FNM o teplárne vtedy prejavilo záujem 64 subjektov vrátane konzorcií a 
kvalifikovalo sa 30 uchádzačov.“ (informácie z www.etrend.sk) 

AKÁ JE SITUÁCIA V SÚČASNOSTI?
   „Podľa analýz Fondu národného majetku je privatizácia šiestich teplárenských spoločností vo vlastníctve štá-
tu výhodnejšia ako každoročné čerpanie dividend. Trhová  cena šiestich teplárenských spoločností sa pritom 
podľa analýzy odhaduje na 160 až 200 mil. eur. Predstavitelia jednotlivých politických strán sa však dohodli, 
že možnosti predaja podielov v jednotlivých teplárňach sa budú posudzovať individuálne podľa situácie každej  
z nich.“ (informácie z www.etrend.sk)

AKO SA VYVÍJA SITUÁCIA VO VRÚTKACH...
PREBEHLO SPOLOČNÉ ROKOVANIE
ZAINTERESOVANÝCH SPOLOČNOSTÍ
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   V súvislosti s mediálne známou otázkou privatizá-
cie slovenských elektrární a konkrétne v súvislosti  
s realizáciou projektu o dodávke tepla pre mesto Vrút-
ky Martinskou teplárenskou, a. s., i v konečnom dô-
sledku s obavami ľudí o výšku poplatku za dodávku 
tepla do domácností požiadali predsedovia bytových 
spoločenstiev a družstva vo Vrútkach o spoločné ro-
kovanie všetkých zainteresovaných na tomto projekte. 
Primátor mesta Ing. Mazúr na 16. marca 2011 zvolal 
a viedol stretnutie, na ktorom predsedovia spoločen-
stiev prítomným – generálnemu riaditeľovi Martinskej 
teplárenskej, a. s. Ing. Jánovi Gerbocovi, ďalej Ing. Mi-
roslavovi Kadlecovi - riaditeľovi pre rozvoj a stratégiu 
Martinskej teplárenskej, a. s., ďalej za Mesto Vrútky 
Ing. Jánovi Mlynárovi a 
za spoločnosť Byvaterm 
konateľovi firmy Ing. Já-
novi Výrostekovi kládli 
otázky „na telo“. 
   V nadväznosti na toto 
stretnutie s cieľom infor-
movať občanov, ktorých 
sa napojenie týka uvá-
dzame podstatné kro-
ky, ktoré bolo potrebné 

vykonať a ešte bude potrebné vykonať, aby sa projekt 
napojenia Vrútok na martinskú tepláreň mohol stať sku-
točnosťou.
  Začiatkom roka 2009 Mesto Vrútky s Martinskou tep-Začiatkom roka 2009 Mesto Vrútky s Martinskou tep-
lárenskou, a. s., podpísalo memorandum o napojení  
Vrútok na martinskú tepláreň. Predmetom memoranda 
bolo komplexné obnovenie primárnych a sekundárnych 
rozvodov na území mesta Vrútky s cieľom zabezpečiť-
maximálnu efektívnosť rozvodu tepla a čo najnižšiu cenu 
tepla pre konečného spotrebiteľa.
  Od roku 1996 okrem iného výrobou a distribúciou tepla 
sa na území mesta Vrútok zaoberá spoločnosť Byvaterm, 
ktorá v zmysle zákona o tepelnej energetike má na túto 
činnosť pre vymedzené územie Vrútok povolenie vydané 

Úradom pre reguláciu sieťových 
odvetví (ÚRSO).
Spoločníkmi Byvatermu, s.r.o. 
Vrútky bolo Martico, s. r. o. 
Martin s 55 % podielom a mes-
to Vrútky s 45 % podielom na 
základnom imaní spoločnos-
ti. Odkúpením celého podielu 
od Martica, s. r. o. sa Mesto  
Vrútky v závere roka 2008 sta-
lo 100 % vlastníkom spoloč-
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nosti Byvaterm, s. r. o. Na základe  toho poverilo svoju 
dcérsku firmu rokovaniami s Martinskou teplárenskou,  
a. s., cieľom ktorých bola príprava podkladov na projekt 
napojenia Vrútok. 
  V máji 2009 z iniciatívy Martinskej teplárenskej,  
a. s., bola podpísaná zmluva o budúcej zmluve o do-
dávke a odbere tepla medzi Martinskou teplárenskou,  
a. s., a spoločnosťou Byvaterm.V zmysle zmluvy budúci 
odberateľ, t. j. spoločnosť Byvaterm, s. r. o. , v prípade 
odstúpenia od zmluvy sa zaviazala budúcemu odbera-
teľovi, t. j. Martinskej teplárenskej, a. s., uhradiť vyna-
ložené náklady na projekty na stavebné povolenie a  
realizačný projekt. Na základe tohto záväzku Martinská 
teplárenská, a. s., vybrala projekčnú organizáciu, kde za 
podstatnej pomoci zamestnancov spoločnosti Byvaterm 
bola vypracovaná projektová dokumentácia na územné 
konanie, stavebné konanie a bolo vydané stavebné po-
volenie. Úhradu nákladov za vypracovanú dokumentáciu 
znášala Martinská teplárenská, a. s.
   V pôvodnom zámere sa uvažovalo, že Byvaterm, s. r. o. 
požiada o finančné zdroje z EÚ, resp. z príslušného mi-
nisterstva SR. Ani jedna výzva nevyhovovala podmien-
kam, aby dielo mohla realizovať firma Byvaterm. Práve  
z týchto dôvodov Martinská teplárenská, a. s., prevza-
la na seba úlohu investora, pričom sa uvažovalo, že  
v spolupráci s Byvatermom bude pokračovať dodáv-
ka tepla pre občanov a ostatné podnikateľské subjekty  
v podstatne nižších cenách ako doposiaľ.
   V novembri roku 2010 z iniciatívy spoločnosti Byvaterm 
kvôli uzatvoreniu dodávok plynu na rok 2011 a z dôvodu 
výmeny členov Predstavenstva Martinskej teplárenskej, 
a. s., bola podpísaná nová zmluva o budúcej zmluve. 
Predmet zmluvy zostal nezmenený, upresnil sa termín 
plnenia tak, že Martinská teplárenská, a. s., sa zaviazala 
zabezpečiť dodávky tepla do Vrútok v termíne od 30. 9. 
2011. Záväzok spoločnosti Byvaterm je odoberať teplo  
od budúceho odberateľa po dobu minimálne 20 rokov.  
V prípade, že budúci odberateľ vypovie zmluvu o dodáv-
ke tepla po zrealizovaní stavby, uhradí budúcemu dodá-
vateľovi zostatkovú hodnotu nevyužitej investície, ušlý 
zisk a sankciu 100 000 eur.
V nastávajúcom období realizátorov projektu čaká naj-
ťažšia etapa, t. j. zabezpečiť zhotovenie diela v zmysle 
vypracovaného projektu. Od spoločnosti Byvaterm sa 
očakáva koordinačná činnosť medzi Martinskou teplá-
renskou, a. s., realizátormi projektu (Váhostav, Termel) a 
odberateľmi tepla vo Vrútkach v zmysle záväzných práv-
nych predpisov, t. j. vyhlášky, ktorou sa ustanovujú štan-
dardy kvality dodávaného tepla. Po zrealizovaní projektu 
sa ukoční výroba tepla v dvoch plynových kotolniach aj 
v ZŠ s MŠ na Ul. M. R. Štefánika, vo výrobe spoločnosť 
Byvaterm bude naďalej pokračovať prostredníctvom ply-
novej kotolne, umiestnenej v areáli ZŠ H. Zelinovej. 
Z titulu ukončenia výroby tepla súčasnému výrobcovi 
vzniknú finančné straty, ktoré spoločnosť plánuje elimi-
novať v ďalšom období.

V zmysle podpísanej zmluvy o budúcej zmluve dodá-
vateľom tepla pre súčasných odberateľov vo Vrútkach i 
novovzniknutých, bude spoločnosť Byvaterm, ktorá má 
za povinnosť uzatvoriť zmluvu o dodávke a odbere tepla  
s Martinskou teplárenskou, a. s. 
Aby projekt napojenia Vrútok na M. T., a. s., doznal 
úspešnej realizácie, bude potrebné zo strany účastníkov 
tohto projektu, t. j. odberateľov tepla vo Vrútkach, Martin-
skej teplárenskej, a. s., Mesta Vrútky a spoločnosti By-
vaterm, vynaložiť ešte nemalé úsilie, ale tiež ústretovos-
ti, kompromisov pri prekonávaní problémov súvisiacich  
s realizáciou, ale i odstraňovaní administratívnych bariér.
Za zmienku stojí tá skutočnosť, že MT, a. s., má najvý-
hodnejšiu cenu za dodávku tepla (v porovnaní s inými 
martinskými dodávateľmi tepla). V súčasnosti je rozdiel  
v cene dodávky tepla medzi Byvatermom a MT cca 5 eur 
a medzi ostatnými dodávateľmi a MT je rozdiel cca 5 - 
6,3 eur. V priebehu rokovania Ing. Ján Gerboc vysvetlil  
situáciu, že samotná privatizácia nedáva dôvod na zvy-
šovanie ceny tepla. Ing. Miroslav Kadlec informoval prí-
tomných o doterajších krokoch a aktuálnom stave pro-
jektu.
Spoločnosť Byvaterm, s. r. o. permanentne rokuje  
s ÚRSO o metodike stanovenia ceny tepla po napojení 
Vrútok na martinskú tepláreň. Problém v jednoznačnom 
vyčíslení zníženia ceny tepla naráža na  problém nové-
ho regulačného obdobia, keďže súčasné na roky 2009 
až 2011 končí a tým skončia aj súčasné platné právne 
predpisy.

Napriek odpovediam sa zástupcovia spoločenstva vlast-
níkov bytov dožadovali informácie, prečo má naďalej tep-
lo predávať firma Byvaterm a prečo musí byť medzičlán-
kom. Prednosta MsÚ Ing. Ján Mlynár veci vysvetlil v tom 
duchu, že prirodzená genéza vývoja si nutne vyžaduje, 
aby Byvaterm ešte stále bol dodávateľom. Zmena okolo 
Byvatermu by bola opodstatnená na začiatku novej vyku-
rovacej sezóny (jeseň 2011). Primátor mesta Ing. Mazúr          
prisľúbil, že tento problém bude riešený najneskôr  
do 31. 8. 2011. 
Realizáciou projektu, v nadväznosti na prijaté memoran-
dum v roku 2009 a bez ohľadu na nové právne predpisy 
najviac získa konečný odberateľ tepla (i v prípade, že 
dodávateľom ostane Byvaterm). Získa nielen vo zvý-
šení kvality dodávok tepla, ale aj v znížení ceny tepla, 
ktoré pri súčasných cenových reláciách domácnostiam 
poklesne o cca 15 %, ostatným odberateľom, t. j. okrem 
domácností to vzhľadom na vyššiu cenu tepla poklesne 
viac ako 15 %.
   Na záver primátor mesta Vrútky Ing. Mazúr poďakoval 
všetkým prítomným za účasť a zdôraznil, že pred sa-
motným podpísaním konečnej zmluvy medzi Martinskou 
teplárenskou, a. s., a Byvatermom, s. r. o., budú zvolaní 
predsedovia SVB, aby sa mohli oboznámiť s obsahom 
zmluvy.                        Ing. Ján Mlynár, Ing. Ján Výrostek

grafická úprava: Mgr. Žiaková
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   Sčítanie patrí medzi najstaršie, najvýznamnejšie  
a najrozsiahlejšie štatistické zisťovanie, ktoré sa tradične 
v Európe, ale aj v iných krajinách sveta realizuje v de-
saťročných intervaloch. V roku 2011 sa sčítanie obyva-
teľov, domov a bytov po prvý raz uskutoční vo všetkých 
členských štátoch Európskej únie naraz pri využití rov-
nakých, respektíve porovnateľných definícií zisťovaných 
údajov. Zvýši sa tým medzinárodná porovnateľnosť vý-
sledkov sčítania, čo bude mať z hľadiska rozhodovania  
a prognózovania osobitný význam.
Sčítanie je pre každého obyvateľa príležitosťou,  
PRÁVOM prispieť k tvorbe uceleného obrazu o demo-
grafickej a sociálnej situácii a životných podmienkach 
obyvateľstva Slovenskej republiky. 

   Odpovedať na VŠETKY OTÁZKY v sčítacích tlači-
vách (A. Údaje o obyvateľovi, B. Údaje o byte, C. Údaje 
o dome) je teda pre občanov Slovenskej republiky 
POVINNOSŤ, ktorá im vyplýva zo zákona č. 263/2008 
Z. z. o sčítaní obyvateľov, domov a bytov.  „Každý, kto je 
povinný poskytnúť údaje ich poskytne ÚPLNE, SPRÁV-
NE, PRAVDIVO A VČAS“.

   Sčítanie obyvateľov, domov a bytov sa robí takmer   
vo všetkých krajinách sveta. V niektorých štátoch sa toto 
štatistické zisťovanie zameriava iba na obyvateľov, inde 
sa, naopak, spolu so sčítaním obyvateľov vykonáva aj 
poľnohospodársky, zdravotnícky alebo iný cenzus. Kým u 
nás sčítanie vykonajú sčítací komisári, v zahraničí sa na 
sčítanie využíva aj pošta (občan odošle vyplnené sčítacie 
tlačivo spracovateľovi) a telefonické interview. Väčšina 
krajín sveta vrátane Slovenskej republiky vykonáva tzv.  
tradičné sčítanie založené na samosčítaní. Sú však štá-
ty, ako napríklad Dánsko, Fínsko, Monako, Holandsko, 
Nórsko, Rakúsko, Slovinsko alebo Island, kde sú pod-
kladom na sčítanie oficiálne registre, ktoré sa neustále 
dopĺňajú a aktualizujú. Rovnako nájdeme štáty, ktoré zis-
ťujú štatistické údaje kombináciou tradičného sčítania 
a výberového zisťovania alebo  kombináciou sčítania 
založeného na registroch s výberovým zisťovaním. 
Belgicko, Lotyšsko, Lichtenštajnsko a Švajčiarsko zase 
kombinujú sčítanie založené na registroch s tradič-
ným sčítaním. V ďalších krajinách sveta by sme našli 
aj kombináciu sčítania založeného na registroch, vý-
berového zisťovania a tradičného sčítania, vo Franc-
úzsku sa uplatňuje tzv. rotačné sčítanie – treba si pod 
ním predstaviť vhodné zisťovanie so striedavými výber-
mi.Väčšina krajín dodržiava 10-ročný interval – ten si 

okrem iného zvolili takmer všetky štáty Európskej únie 
vrátane Slovenska. Raz za 5 rokov sa sčítavajú naprí-
klad obyvatelia Nového Zélandu, v Austrálii, Japonsku, 
Kanade a v Írsku, každoročne od roku 2004 vo Fran-
cúzsku. Najkratšie sčítacie tlačivo majú v Spojených 
štátoch amerických; obsahuje iba 10 otázok zameraných 
na zisťovanie národnostných menšín žijúcich na ich úze-
mí. Naopak, jedno z najdlhších sčítacích tlačív majú 
v Izraeli. Jeho súčasťou je 90 otázok. Zaujímavosťou 
sčítacích tlačív u našich západných susedov – v Čes-
kej republike –  je v rámci otázky „materinský jazyk“  
možnosť vyznačiť popri češtine a slovenčine aj posun-
kovú reč. Obsahom našich sčítacích tlačív bude spolu  
52 otázok; odpovede na všetky z nich sú povinné.

    Sčítanie ľudu sa vykonávalo na našom území pravde-
podobne už v stredoveku. 
Prvé moderné sčítanie ľudu podľa zásad medzinárod-
ných štatistických kongresov sa uskutočnilo na území 
dnešného Slovenska v roku 1869. 
Prvé československé sčítanie ľudu a bytov  bolo v roku 
1921. 
Sčítanie ľudu v roku 1950 bolo spojené so sčítaním  
domov a bytov. Spolu s ním sa uskutočnil aj súpis  
priemyselných, živnostenských a poľnohospodárskych  
podnikov. 
Prvé integrované sčítanie ľudu s prepojením údajov  
o obyvateľstve, domácnostiach, bytoch a domoch bolo  
v roku 1961. 
Sčítanie ľudu, domov a bytov v roku 1991 uzatvorilo  
kapitolu československých sčítaní. 
Prvé sčítanie obyvateľov, domov a bytov v samostatnej 
Slovenskej republike bolo v roku 2001. Jeho prípravu, 
zber údajov, ich spracovanie, publikovanie a prezentáciu 
zabezpečoval po prvý raz v histórii Štatistický úrad 
Slovenskej republiky. 

Sčítanie obyvateľov, domov a bytov je celoštátne štati-
stické zisťovanie, ktoré sa v Slovenskej republike vyko-
náva pravidelne raz za 10 rokov. Je zdrojom informácií 
o obyvateľstve, jeho sociálnych a ekonomických charak-
teristikách, ako aj o domovom a bytovom fonde. Údaje, 
ktoré poskytne sčítanie, nie je v súčasnosti možné 
získať z iných zdrojov. Týka sa to napríklad údajov  
o vzdelaní, ekonomickej aktivite, dochádzke za prácou  
a do školy či o úrovni bývania. Pri sčítaní platí: 
Opíš prítomnosť, ovplyvníš budúcnosť. 

Vrútočan 4/2011

PRIPRAVUJEME SA 
NA SČÍTANIE OBYVATEĽOV, 

DOMOV A BYTOV

 ČO NÁS ČAKÁ , 
A  AKO TO ČO NAJLEPŠIE ZVLÁDNUŤ 

AKO PREBIEHA SČÍTANIE 
V INÝCH KRAJINÁCH SVETA?

HISTÓRIA  SČÍTANIA

PREČO SA OPLATÍ SČÍTAŤ SA?
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   Mesto Vrútky na základe zákona č. 263/2008 Z. z.  
v znení neskorších predpisov o sčítaní obyvateľov,  
domov a bytov (ďalej len sčítanie), metodického poky-
nu Štatistického úradu SR č. 900-0025/2011, ktorým sa 
upravuje postup obcí pri príprave a vykonaní sčítania, 
plní úlohy pri príprave, priebehu a vykonaní sčítania.

Sčítanie sa uskutoční 
v dňoch od 13. mája do 6. júna 2011 

  Sčítací komisári začnú navštevovať domácnosti  
od 13. mája, aby obyvateľom odovzdali sčítacie tlačivá a 
identifikátory potrebné na právoplatné sčítanie v listinnej 
podobe i elektronickej forme. Do sčítacích formulárov sa 
budú zapisovať údaje aktuálne k rozhodujúcemu okami-
hu sčítania, teda k polnoci z piatka 20. mája na sobotu 
21. mája. Sčítanie musia sčítací komisári ukončiť najne-
skôr 6. júna 2011. 

   Preto údaje v listinnej podobe sa zisťujú 
v čase od 21. 5. 2011 do 6. 6. 2011 

a údaje v elektronickej forme 
od 21. 5 .2011 do 29. 5 .2011.

   Mesto Vrútky do 28. 2. 2011 vykonalo všetky úkony  
potrebné na vytvorenie základných sídelných jednotiek 
a z nich boli elektronickou formou vytvorené sčítacie  
obvody v počte 28. Vo Vrútkach je v jednom sčítacom 
obvode priemerne 276 obyvateľov.

Za Mesto Vrútky sú poverení 
zodpovední pracovníci: 

Mária Blahová, Ing. Jana Rišianová
     Mesto k sčítacím obvodom vytvorilo sčítacích komi-
sárov. Sčítacích komisárov s ich predchádzajúcim súhla-
som vymenoval primátor mesta. Sčítací komisár doručí 
občanovi nasledovné tlačivá: 

Formulár A. Údaje o obyvateľovi
Formulár B. Údaje o byte

Formulár C. Údaje o dome
Obálku Údaje o obyvateľovi

Obálku s identifikátorom
a overovacím heslom

   Sčítací komisár má za úlohu vyplniť Formulár D. Zoznam 
osôb v dome, z toho dôvodu môže klásť otázky súvisia-
ce so vzťahmi medzi členmi domácnosti, informovať sa 
či niektorí z členov domácnosti sú dlhodobo neprítom-
ní, dočasne neprítomní, alebo dočasne prítomní. Tieto  
údaje  je potrebné zapísať do ďalšieho formulára  
sčítacieho komisára. 
  Sčítací komisár sa bude identifikovať osobitným po-
verením – preukazom sčítacieho komisára. Jednotlivé  
domácnosti navštívi minimálne dvakrát a to pri odovzdaní 
tlačív členom domácnosti a pri prevzatí vyplnených sčí-
tacích tlačív od obyvateľov. Sčítací komisári sú na túto 
činnosť preškolení Štatistickým úradom SR. Možno im 
klásť otázky, môžu na požiadanie občana, príp. cudzinca  
spoločne vyplniť jednotlivé tlačivá. 
  Občan môže vyplniť sčítacie formuláre aj elektronicky. 
Túto skutočnosť musí oznámiť sčítaciemu komisárovi  
pri prvotnom stretnutí. 
Viac o vypĺňaní tlačív v elektronickej forme 

môžete nájsť na www.scitanie 2011.sk
MESTO VRÚTKY VYTVORILO

TIETO SČÍTACIE OBVODY
SO SČÍTACÍMI KOMISÁRMI:

Balháreková Gabriela (506234) 
Mierová, Chotárna – párne čísla, Palackého, 
Sv. Cyrila a Metoda časť
Bernátová Adriana (506180) 
Šafárikova, Radlinského, Fínska, J. Bodeneka, 
A. Hlinku – nepárne čísla
Blahová Mária (506303)  Vrútky 0
Bouchnerová Emília (506183, 506176) 
Južná, Martinská, Čachovský rad, Hradská, Nová,
Hlboký dvor, Za mostom, Langov dvor, 

   Zapojiť sa  do sčítania znamená zvýšiť reprezentatív-
nosť jedinečných údajov, ktoré sú nevyhnutné pri rozho-
dovacích procesoch na všetkých úrovniach spoločnosti  
a pri prognózovaní jej vývoja.
Sčítanie je také staré ako vyspelé civilizácie. Z historic-
kých správ sa dozvedáme o sčítaní obyvateľov spred 
mnohých tisícročí v starovekom Babylone, Egypte, 
Číne, Palestíne, Grécku či Ríme. V Európe sa objavili 
prvé sčítania obyvateľov približne v polovici 18. storočia.  
Na území dnešného Slovenska sa pokladá za začiatok 
organizovaného štatistického zisťovania rok 1715, keď 

SČÍTANIE  OBYVATEĽOV, 
DOMOV A BYTOV 

VO VRÚTKACH

bol v Uhorsku vykonaný celokrajinský súpis obyva-
teľstva. Prvé sčítanie obyvateľstva v Uhorsku sa usku-
točnilo za vlády Jozefa II. v rokoch 1778 – 1785. Histo-
rické správy o sčítaniach, listiny a záznamy tohto druhu 
nám pomáhajú lepšie pochopiť hospodársku a sociálnu 
situáciu predchádzajúcich generácií.
   Zapojiť sa do sčítania znamená zanechať generá-
ciám, ktoré prídu po nás, správu o tom, ako sme žili 
my, ich predkovia.

Spracované: zdroj internet, Ing. J. Rišianová, 
vedúca odboru služieb MsÚ
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Matušovičovský rad, Ružový dvor, Mlynská 4, 5
Diškancová Anna (506209) 
Nábrežná 4, 6, 1. čs. brigády 26, 28, 30
Hojná Jarmila (506213) 
S.H.Vajanského, Republikánska, 1. čs. brigády. 9, 11, 13
Horníková Milena (506215) 
Sv. Cyrila a Metoda 4, 6, 8, 10, 7, 7A, 7B, 11, 17, 19, 
Železničná 12, 13, 1. čs. brigády  3, 6, 8,12, 7A, 7B
Hurtová Zuzana (506205) 
Podjavorinskej, Gen. Kordu – párne čísla, 1. čs. brigády 
nepárne od 35-53, párne od 44 – 56, M. R. Štefánika 2
Kmecová Soňa (506407) 
Dielenská Kružná, Ľubochnianska, Komorova, Kmeťova
Komín Matej (506193) 
Odbojárska, Ľ. Štúra, Lesná, P. O. Hviezdoslava, 
Šťastného
Mrázik Dalibor (506231) M. R. Štefánika – párne čísla
Pepuchová Ivana (506192, 506409) 
A. Hlinku – párne čísla, M. Rázusa, Partizánska, 
Záhradnícka, Horná časť, Fatranská časť, Dubná Skala
Podhorská Miriam (506235) Švermova, Kalocsaya
Podhorský Peter (506197) 
Mokraď, Dolná Kružná, Bystrá, Dlhá, Váhová, Úzka, 
Krátka, Turcová, Jonášovská, Dolný  Dvor
Pozorčiaková Dana (506182) 
Fatranská časť, Močiarna, Lúčna, Minčolská a Poľná
Pozorčiaková Katarína (506208)  
Nábrežná 7, 9, 11, 13,15
Rišian Milan (506211) M. R. Štefánika 15, 17,19, 21, 
Sv. Cyrila a Metoda 12, 14, 16, 18
Sirotiaková Veronika (506206) 
G. Kordu – nepárne čísla, J. G. Tajovského,  
J. Kalinčiaka, Judíkova, M. R. Štefánika 3, 7, 9, 13,  
1. čs. brigády 32, 34, 36, 38, 40, 42, 27, 29, 31, 57
Szabo Milan (506246) 
Karvaša Blahovca, horná časť, Jedľová, 
Fínska, horná časť
Szabová Daniela (506190) 
Karvaša Blahovca, dolná časť, Smreková, 
Hlboká cesta, Na kopanice
Delinčáková Erika (506233) 
Kafendova, Sládkovičova nepárne čísla
Štricová Ľubica (506214) 
Nábrežná 14, 16, 18, 20, 22, 24, 1. čs. brigády 15, 16, 
18, 20
Tóthová-Petrovičová Zora (506194) 
Horná Kružná, Potočná, Jánošovská, Sucháčovská, 
Ruttkayovská, Hájska
Váleková Jana (506225) 
Sv. Cyrila a Metoda 21A,31, 33, 35, 72, 74, 76,  
Sládkovičova – párne čísla
Vevericová Marta (506390) 
Nábrežná 1, 3, 5, 1. čs. brigády 60, 55
Zacharová Ria (506210) 
1. čs. brigády 21, 23, 25, Nábrežná 8, 10, 12

Spracovala: Ing. J. Rišianová 
gestor sčítania obyvateľov, domov a bytov vo Vrútkach

PRIVÍTALI SME 
MALÝCH OBČANOV VRÚTOK

 Norbert RÁC
 Klára HASÍKOVÁ
 Matúš KONTRÍK
 Júlia Jessica FRLIČKA
 Michaela LOVÁSOVÁ

POVEDALI SI ÁNO
Stanislav GERGIŠÁK a Daniela URMINSKÁ

Tomáš DIBDIAK a Barbora ROLKOVÁ
Pavol LONC a Zuzana DVORSKÁ

Pavol GEJDOŠ a Monika KOLČÁKOVA

OPUSTILI NÁS
 Marta KŇAŽÍKOVÁ   66-ročná
 Igor KUBINEC   55-ročný
 Alexander PILHOVIČ   69-ročný
 Dušan VACHA   60-ročný
 Milan URBANOVSKÝ  50-ročný
 Jozef ČATLOŠ   56-ročný
 Danica HAJKOVÁ  62-ročná
 Elena ONDREJKOVIČOVÁ 84-ročná

 JUBILUJÚCI OBČANIA
Primátor mesta Ing. Miroslav Mazúr v marci privítal  
v sobášnej sieni jubilujúcich obyvateľov Vrútok. Hrejivým 
slovom, stiskom rúk a darčekom si uctil ich život. K prí-
jemnej a krásnej atmosfére prispeli aj Bohuš Figura a 
klaviristka Eva Šmálová.                                       foto: RŽ

PRIMÁTOR PRIVÍTAL MALÝCH OBČANOV
Najvzácnejšie a najdrahšie poklady na svete - naše deti 
privítal primátor mesta a do vienka im zaželal zdravie, ro-
dičovskú lásku, nehu, blaho, radosť.                        foto: RŽ

údaje poskytol referát evidencie obyvateľstva a matriky MsÚ
M. Blahová, I. Pepuchová 
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ZISŤOVANIE O PRÍJMOCH 
A ŽIVOTNÝCH PODMIENKACH 
DOMÁCNOSTÍ EU SILC 2011

  Zisťovanie sa realizu-
je v SR v rámci projektu 
európskych štatistických 
zisťovaní. Cieľom projek-
tu je zistiť aktuálne, me-
dzinárodne porovnateľné 
informácie o príjmoch 

a štruktúre chudoby a sociálneho vylúčenia v krajinách 
EÚ. Zisťovanie sa realizuje každý rok vo viac ako 300 
obciach SR, v ktorých je náhodne vybraných približne  
6 tisíc domácností. Údaje, ktoré sa zisťujú, sa týkajú  
nielen príjmov, kvality bývania a finančnej situácie do-
mácností, ale aj niektorých základných údajov o jednot-
livých členoch domácnosti (práca, ekonomické postave-
nie, zdravie, vzdelanie, poberanie sociálnych a rodinných 
dávok a pod.) Zisťovanie bude prebiehať od 1. do 30. 
apríla 2011. Domácnosti navštívia odborne vyškolení 
opytovatelia, externí zamestnanci Štatistického úradu 
SR, ktorí sa preukážu poverením. Všetky informácie, kto-
ré domácnosti poskytnú, budú anonymné a použité vý-
lučne na štatistické účely.         (informačný servis ŠÚ SR)

SLOVENSKO VYSIELA DIGITÁLNE,
AJ VRÚTKY SÚ PRIPRAVENÉ

VYSIELAŤ DIGITÁLNE
   V roku 2011 dôjde k vypnutiu analógového pozemské-
ho vysielania na väčšine územia Slovenska, pretože bez 
vypínania súčasných analógových vysielačov sa nedá 
rozširovať pokrytie digitálnym 
signálom. 
Po masívnom vypínaní analó-
gových vysielačov najmä na 
strednom a východnom Slo-
vensku v marci a apríli 2011, 
budú v nasledujúcich mesia-
coch postupne vypínané ana-
lógové vysielače na celom 
území SR. Preto sa tento rok 
tie domácnosti, ktorých sa to týka, budú musieť vybaviť 
zariadením, ktoré im umožní digitálny príjem televízneho 
vysielania. Prechod na DVB-T sa týka tých domácností, 
ktoré prijímajú televízny signál buď individuálnymi anté-
nami, alebo kolektívne cez spoločné televízne antény. 
Pre domácnosti, ktoré prijímajú televízne programy zo 
satelitu, cez sieť niektorého z káblových operátorov ale-
bo cez telekomunikačné siete (IPTV) sa na ich doteraj-
šom spôsobe príjmu signálu nič nezmení. 
Pôvodné analógové príjimače nebudú schopné prijí-
mať televízny signál. Po tom, ako sa analógový teres-
triálny signál vypne, nebude tento prijímač dekódovať a 
zobrazovať nový druh signálu. V takom prípade máme 
dve možnosti: kúpiť si nový televízor so zabudovaným 
digitálnym dekodérom alebo pokiaľ nechcem investo-
vať niekoľko sto eur do nového televízora, potrebujem 
tzv. set-top box. Ten mi umožní prijímať digitálny signál  
na analógovom prijímači. 
   Prechodom na DVB-T získam bezplatný prístup k väč-
šiemu počtu televíznych programov.
Multiplex 1:  TV Markíza, STV 1, 2,  TV JOJ
Multiplex 2:  TV Markíza, TV Doma, TV JOJ, 
                    TV JOJ PLUS
Verejnoprávny multiplex: STV 1, 2, 3
Obraz a zvuk bude kvalitnejší. 

Štát bude niektorým obča-
nom kompenzovať náklady 
na prechod na DVB-T. Ide o 
fyzické osoby, ktoré sú po-
berateľom dávky v hmotnej 
núdzi a príspevku k dávke 

v hmotnej núdzi. Ak ide o spoločne posudzovanú fyzickú 
osobu, ktorá patrí do okruhu spoločne posudzovaných 
osôb s poberateľom uvedenej dávky a ktorá je zároveň 
platiteľom úhrady za služby verejnosti poskytované Roz-
hlasom a televíziou Slovenska.
Podpora bude poskytnutá formou jednorazového ne-
návratného finančného príspevku v hodnote 20 eur. Je 
potrebné predložiť písomnú žiadosť o takúto podporu 
až do 31. augusta 2011. Formulár žiadosti môžete zís-
kať osobne na úradoch práce, sociálnych vecí a rodiny,  
na pobočkách Slovenskej pošty a elektronicky zo strán-
ky Ministerstva dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja 
SR na www.mindop.sk. 
Mesto VRÚTKY VYPNE ANALÓGOVÉ VYSIELAČE  
V APRÍLI 2011.       (údaje použité z informačnej brožúry)

DIGITÁLNE ORTOFOTOMAPY
MÔŽU BYŤ UŽITOČNÉ

   Spoločnosť Geodis Slovakia, s. r. o., oslovila Mesto 
Vrútky s ponukou vyhotovenia aktuálnych digitálnych or-
tofotomáp. Aktuálnosť ortofotomapy je z roku 2009, ďalší 
upgrade ortofotomapy bude v roku 2013. Uvedené orto-
fotomapy by boli zakúpené formou licenčnej zmluvy. Ide 
o poskytnutie multilicencie, čo znamená využitie bez ob-
medzenia pre viacerých pracovníkov MsÚ. Ortofotomapy 
by sa dali využiť na odbore životného prostredia - staveb-
ný úrad, na referáte dane z nehnuteľností - porovnáva-
nie skutočne zastavaných plôch s údajmi vykazovanými  
v priznaní k dani z nehnuteľnosti, ďalej na odbore služieb 
- predaj majetku, vysporiadavanie pozemkov, prenájom, 
na bytovom referáte - prideľovanie súpisných a orientač-
ných čísel, pri rozhodovacích procesoch sčítania obča-
nov v máji 2011, na určenie sčítacích obvodov. Samotné 
ortofotomapy možno používať spolu s podkladmi z kata-
strálneho úradu. Celková cena za poskytnutie multilicen-
cie bude uhradená v troch splátkach (v roku 2011, 2012, 
2013) v zmysle platobných podmienok dohodnutých  
v zmluve.                                                (zo zdrojov MsÚ)
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JAR JE TU... ČO S ODPADOM?
AKO BUDÚ ROZMIESTNENÉ VEĽKOKAPACITNÉ KONTAJNERY

   V súčasnom obdo-
bí si kladú  túto otáz-
ku všetci občania 
Vrútok, ktorí to so 
separáciou komu-
nálneho odpadu, ako 
aj s čistotou mesta 

myslia vážne. Mesto Vrútky preto aj tento rok pripravuje 
zber veľkoobjemového odpadu a drobného stavebného 
odpadu prostredníctvom veľkokapacitných kontajnerov. 
Štatistické hodnoty ukazujú, že objem komunálneho od-
padu z roka na rok rastie. V roku 2009 sa cez organizo-
vané, tzv. jarné a jesenné upratovanie vyzbieralo 91 ton 
odpadu, mesto za tieto služby zaplatilo 3 568 eur. V roku 
2010 sa objem vyvezeného komunálneho odpadu zvýšil 
o 32 ton, čo predstavovalo finančný nárast oproti roku 
2009 o 429 eur.
   Občania do veľkokapacitných kontajnerov vkladali aj 
odpad, ktorý tam nepatrí (tráva, konáre, čiže biologicky 
rozložiteľný odpad, stavebný odpad v objeme nad ur-
čené množstvo). Kontajnery často využívali aj občania  
bývajúci v Martine.
   Na základe vyššie uvedených skutočností, ale najmä s 
prihliadnutím na finančné nároky zabezpečenia likvidácie 
odpadu mesto Vrútky pristúpilo k niekoľkým opatreniam.
   Veľkoobjemové kontajnery budú rozmiestnené na vy-
braných zberných miestach v zmysle spracovaného har-
monogramu v čase od 7. do 17. hodiny.
Keďže veľkokapacitné kontajnery sú určené len na zber 
veľkoobjemových odpadov (skrine, sedačky a pod.) a 
drobného stavebného odpadu (max. 1 m kubický na ob-
čana), upozorňujeme občanov, že na zloženie, ako aj na 
objem dovezeného odpadu budú dohliadať pri veľkoka-
pacitných kontajneroch pracovníci MsÚ.
   Dúfame, že tieto opatrenia prispejú k tomu, aby zber 
odpadov bol efektívnejší ako doteraz.

Ing. Dana Pozorčiaková

HARMONOGRAM ROZMIESTNENIA
VEĽKOKAPACITNÝCH KONTAJNEROV

12. apríla od 7. do 17. hodiny
 Mlynská križovatka s Novou ulicou
 Švermova vývarovňa ŽSR
 Diel. Kružná pri parku

13. apríla od 7. do 17. hodiny
 Nábrežná 7 
 Kafendova pri DOS
 M. R. Štefánika križovatka s Ul. A. Sládkoviča

14. apríla od 7. do 17. hodiny
 Franc. partizánov      oproti Harley clubu
 Horná             pri pohostinstve Hradište 
 Záhradnícka     pri plavárni

15. apríla od 7. do 17. hodiny
 Mokraď  park
 Horná Kružná pri firme Omega
 Dolná Kružná križovatka s Bazovou ulicou

18. apríla od 7. do 17. hodiny
 Karvaša a Blahovca konečná MHD č. 24
 Karvaša a Blahovca križovatka s Ul. fr. par.
 Záhradkárska osada Fatra

19. apríla od 7. do 17. hodiny
 Záhradkárska osada Piatrová, 
                                                    Háj, Grúň, Jazierka
Mobilný zber nebezpečných odpadov sa bude konať 
11. apríla 2011.

VYČISTENÁ FONTÁNA
   Odbor životného pro-
stredia MsÚ po skonče-
ní zimnej sezóny začal 
s upratovaním a čiste-
ním plôch a chodníkov 
v meste. Pri kultúrnej 
sále Kriváň si obyvate-
lia môže posedieť na 
lavičkách pri fontáne. 
Fontána bola znečis-

tená a plná vody. 
Mesto dalo preto 
pokyn na vyčistenie 
fontány, aby sa po-
čas nadchádzajúce-
ho letného obdobia 
ľudia cítili počas pre-
chádzok príjemnej-
šie.          foto: RŽ

 POZEMOK NA NOVÉ ÚČELY

   Mesto Vrútky niekoľko rokov bojuje s nedostatkom par-
kovacích plôch na svojom území. Pri realizácii nových 
parkovacích miest musíme prihliadať aj na zachovanie 
zelených plôch pred obytnými domami. V priebehu roka 
2010 sme oslovili predsedov spoločenstiev vlastníkov by-
tov na Nábrežnej ulici s požiadavkou upresnenia počtu 
automobilov a potrebou parkovania v okolí ich obytných 
domov. Z prieskumu vyplynula potreba vybudovania cca 
50 až 100 parkovacích miest. Vlastníkom pozemku p. č. 
KN 1149/29 o výmere 2 473 m štvorcových bol martinský 
kataster. Zmluvná cene je 64 298 eur a dovtedajší vlast-
ník súhlasil so zaplatením za pozemok v troch splátkach. 
Plocha je zo strany MsÚ chápaná ako viacúčelová. Plo-
cha však bola znečistená rôznym odpadom, kríky, stromy 
a konáre bolo potrebné upraviť. Práce uskutočnil odbor 
životného prostredia MsÚ.                 Ing. Jana Rišianová
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VYNÁŠANIE MORENY
   V prvý jarný deň 
sme sa v MŠ na Ul. 
sv. Cyrila a Metoda 
podujali na to, aby 
sme pani Zimu, kto-
rá už skončila svoju 
sezónu odpreva-
dili z nášho mesta 
a privítali pani Jar. 
Pani učiteľka Ľub-
ka Soláriková a deti  

z výtvarného krúžku zhotovili Morenu, ktorá je symbolom 
zimy. Oboznámili sme deti s tradíciou vynášania More-
ny a vítania nového ročného obdobia. „Už si nás More-
na, dosť mučila“, recitovali deti pri Turci a hodili Morenu  
do rieky. Úsmev slniečka, ktoré po dlhej dobe vykuklo, 
potešil všetkých.                                       Radoslava Macková

DETI NA PLAVECKOM VÝCVIKU

   Deti materskej školy ZŠ s MŠ na Ul. M. R. Štefáni-
ka absolvovali plavecký výcvik na krytej plavárni pri ZŠ  
s MŠ na Hurbanovej ulici v Martine-Košútoch. Osvojili si 
základy plávania a dokázali plávať bez pomoci. Plavecký 
výcvik prebiehal v spolupráci s odborným inštruktorom 
MUDr. L. Szabóom a kvalifikovanými trénerkami. Ich 
láskavý prístup spôsobil, že deti sa na plávanie tešili a  
s radosťou plnili všetky ich rady a pokyny. Za svoju snahu 
dostali malí plavci diplomy a darčeky, ktoré im budú pri-
pomínať zážitky z plavárne.               Za MŠ V. Lúčanová

PYŽAMOVO-PAPUČOVÁ PARTY
V ZŠ s MŠ na Ul. M. R. Štefánika žiaci vymysleli py-
žamovo-papučovú party. Vstup do telocvične bol po-
volený len v pyžame,  
papučiach alebo s mas-
kou. Divili by ste sa, 
koľko účastníkov prišlo! 
Žiaci či pedagógovia, 
všetci v pyžamách pre-
strojení na nepoznanie. 
Akciu moderovali super 
moderátori, žiaci školy 
– Natália, Lenka, Mag-
da, Monika, Katka. Po-
rota zložená zo žiakov, pedagógov a hostí mala ťažkú 
úlohu, keď vyberala päť najoriginálnejších masiek za prvý 
stupeň a päť za druhý stupeň. Atmosféra bola vynikajú-
ca, aj kultúrny program žiakov, masky, hudba a zábava.  
Všetkým ďakujem za úžasné podujatie.        
                          PaedDr. Erika Repková, riaditeľka školy

ROZPRÁVKOVÁ NOC V ŠKOLE
Žiaci 1. ročníka ZŠ  
s MŠ na Ul. M. R. 
Štefánika sa v  prvý 
marcový piatkový ve-
čer zúčastnili „Roz-
právkovej noci“. Deti, 
ale aj pani učiteľky sa 
prezliekli do kostýmov 
rozprávkových po-
stavičiek od výmyslu 

sveta. Starší žiaci zabávali svojich mladších spolužia-
kov spoločenskými hrami. Po večeri sa deti rozdelili do  
piatich družstiev po piatich žiakoch a plnili úlohy na šty-
roch stanovištiach. Riešili rozprávkové príklady, vyberali 
hračky zo slizu alebo múky. Po splnení úloh sa žiaci vy-
brali na nočnú prechádzku školou. Keď boli deti už una-
vené, prezliekli sa do pyžám, umyli si zúbky a pozerali 
rozprávku. Neskôr sa už uložili do postele, čiže do spa-
cáka. Ráno po prebudení a naraňajkovaní deti už čakali  
na príchod svojich rodičov. Škola sa vyprázdnila a za-
vládlo v nej ticho. Ale nie nadlho. V pondelok nás čakal 
obyčajný školský deň.                   Lenka Luscoňova, 8.AFĽAKOCHEMICI

Vrútockí študenti z Gymnázia 
J. C. Hronského sa aj tento 
rok zapojili do grantového pro-
gramu Školy pre budúcnosť, 
ktorý je zameraný na podporu 
netradičného vyučovania na 
školách. Projekt sa uskutočnil 
vďaka Nadácii Orange a v spo-
lupráci s časopisom Fľak. Pre 
čitateľov časopisu Fľak sme 
pripravili šesť jednoduchých 
chemických pokusov. Čitatelia 
si ich môžu vyskúšať doma, 

môžu sa zapojiť do súťaže. Každý mesiac vyžrebujeme 
jedného a ten môže vyhrať knižku Malý vedec. V letných 
mesiacoch vyžrebujeme spomedzi všetkých jedného, 
ktorý získa malé chemické laboratórium. Študenti ko-
munikujú so súťažiacimi cez flakochemici@gmail.com,  
listmi, alebo na facebooku „Fľakochemik“.     G. Stanová

STÉ VÝROČIE NARODENIA BODENEKA
24. marca sa na MsÚ 
konala slávnosť na 
počesť 100. výročia 
narodenia vrútocké-
ho rodáka, spisova-
teľa Jána Bodene-
ka. Pracovník SNK  
v Martine - pán  
A. Maťovčik nám žia-
kom rozprával o jeho 
živote a tvorbe. Dozvedeli sme sa nové informácie o ňom 
a v budúcnosti ich môžeme použiť. Zaujímavou časťou 
popoludnia bolo vystúpenie nás ôsmakov. Pani učiteľka 
zdramatizovala jednu z jeho knižiek - Ivkova biela mať. 
Príbeh divákov veľmi zaujal. A my najviac ďakujeme na-
šej pani učiteľke Štefancovej, ktorá s nami vystúpenie 
pripravila. Nakoniec sme si vypočuli ukážky z ďalšej Bo-
denekovej knihy Koza rohatá a jež. Jessica Jančová, 8.B
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Vrutky ALTERNATIVE page
Vitajte na našom druhom vydaní alternatívnej stránky Vrútok. 
Dnes sme si pripravili rozhovor s nádejnou artistkou Peťou 
“Piťo TRAG“Novysedlákovou

dizajn-TommY, tYgEr

dialogues: tYgEr

V: Ahoj Piťo. Díky. že  si si 
našla čas, na tento rozhovor :) 

Môžeš nám povedať niečo o 
sebe ?

P: Aj ja som rada že mám čas 
konečne:D..fu ha niečo o sebe?
mám 18 rokov chodim do posled-
neho ročnika na gymnáziu vo 
Vrútkach,
mám strašne rada zimu a zimné 
športy,
milujem keď si môžem kresliť 
a keď mám čas čitať knihu,
neznášam keď niekto mľaská 
a nemám rada keď musim robiť to 
čo ma nebaví.
mám rada naše divadlo a svojich 
priateľov.
toť v skrate asi vsjo:D

V: Super, to si nám veľmi pekne 
povedala o sebe. vidím, že si 
všestranná:-)

P: Snažim sa nech mám pestrý 
život:-D

V:  To je správny pristup do 
života, 
ako vieš kvôli kresleniu sme sa 
rozhodli ťa osloviť,
keďže sa na tejto strane zaoberáme 
alternatívnou kultúrou ľudí.

P: Ďakujem, áno bola som síce 
veľmi prekvapená, že si oslovil aj 
mňa, no som rada.
Myslím, že je to super, že sa niekto 
začal zaoberať tým, čo ľudia robia 
aj keď to nie je tradičné.

V: Áno,  Ďakujeme bola už taká 
potreba v našom periodiku sa 
venovať aj nezvyčajným veciam, 
lebo tých zvyčajnych je okolo nás 
myslím, že viac než dosť.

P: Áno to máš pravdu myslím, že 
ľudia sa boja vyjsť von zo svojho 
šedého tieňa.

V:  No, majú ešte zvyšok života na 
to, aby sa naučili z neho vystupiť 
:-)

V: Čo ťa viedlo ku kresleniu ? 

P: Ani presne neviem...kresliť 
som začala od 1 triedy na základke 
a nasledovných 9 rokov som 
sa tomu venovala..potom som 
skončila umeleckú školu a asi mi 

to chýbalo...tak som si kreslila 
keď som mala chuť..niekedy 

som len tak sedela a zrazu mi niečo 
napadlo tak som si to nakreslila .

V: Aha rozumiem, takže máš za 
sebou niekoľko rokov kreslenia, 
a kam pôjdeš na výšku ? keď 
zmaturuješ ?

P: ak zmaturujem, rada by som 
šla na univerzitu veterinarskeho 
lekárstva a farmácie buď do Košíc 
alebo do Brna..uvažovala som aj 
nad umeleckou 

P: No myslím si že v dnešnej 
dobe by som sa moc neuplatnila ak 
by som len kreslila...takto môžem 
kresliť aj popri tom.

V: Aha, no možno u nás to nie 
je s tým kreslením také očividné, 
ale ak si dobrá tak sa vieš parádne 
presadiť, hlavne ked vieš všetko 
nakreslit čo ti len napadne, ale tvoje 
dizajny su originálne, podľa toho 
čo som mal možnosť vidieť

P: Ďakujem bolo by síce fajn robiť 
čo ma baví no finančne by to asi 
nestačilo...teda v zahraničí možno 
áno ak by som sa presadila..ale je to 
risk..radšej pôjdem na istotu, ktorá 
ma finančne zabezpečí a kresliť 
budem stále popri tom.

V: Jasné rozumiem, je dobré, že sa 
na to takto pozeráš zodpovedne,
riešila si už aj nejaký taký 
komerčnejší projekt ?

P: Pravdu povediac nie....som len 
amatér v tomto..no bolo by fajn ísť 
na nejakú street art akciu..

V: Noo to by bolo super
21:09

P: To by bolo..treba niečo 
zorganizovať :-D

V: Aj to možno o nedlho bude :)
Piťo diky za rozhovor hlavne. 

P: Nemáš zač..to ani nebol ako 
keby rozhovor:D..ako keby sme si 
normálne pisali

Petra Novysedlakova
18 rocna
Martincanka
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Čo nám posielať ?
- netradičné kresby - netradičné básne,

- netradičné fotky
Všeobecne posielajte Vašu netradičnú
tvorbu, s ktorou by ste sa s nami chceli

podeliť.
vrutocan@vrutky.sk

´
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Vrútočan 4/2011

TÝŽDEŇ SLOVENSKÝCH KNIŽNÍC
VÝSTAVA NAJ Z NAŠEJ KNIŽNICE

Posledný marcový týždeň bol venovaný všetkým sloven-
ským knižniciam. Mestská knižnica H. Zelinovej otvorila 
„dvere dokorán“. Dospelí aj detskí čitatelia prichádzali  
na rôzne podujatia. V tomto týždni sa im stornovali  
upomienky a internetové 15-minútové pripojenie mali 
zdarma. Zároveň knižnica pod záštitou odboru kultúry 
zrealizovala niekoľko zaujímavých kultúrnych podujatí: 
výstavu fotografií „Život s knihou“, koncert  K. Koščovej 
s názvom „Literatour“. Aktuálne najdôležitejšou akciou 
bola Andersenova noc 2011 spojená tohto roku aj s ude-
lením titulu Kráľ čitateľov 2011. Podrobnejšie informácie 
o rozprávkovej noci, koncerte i výstave fotografií vám pri-
pravujeme do nasledujúceho májového čísla. 
   Zaujímavá bola aj výstava „Naj z našej knižnice“, ktorú 
sme ištalovali počas literárneho večera so Zorou Mintá-
lovou-Zubercovou. „Naj z našej knižnice“ bola prehliadka 
najstarších zväzkov, najčítanejších, najvzácnejších...

LITERÁRNE VRÚTKY NAVŠTÍVILA
 ZORA MINTÁLOVÁ-ZUBERCOVÁ

   Nový projekt Mestskej knižnice H. Zelinovej pod ná-
zvom Literárne Vrútky patrí ku kultúrnym podujatiam, 
ktorých cieľom je propagovať bohatý fond knižnice.  
Vo Vrútkach žije viacero významných osobností, ktoré 
svojou tvorbou obohatili históriu mesta a doplnili svo-
jím knižným dielom fond regionálnej literatúry.  V celom 
projekte by sme radi postupne predstavili autorov nielen  
z Vrútok, ale aj z Turca. 
   Prvý literárny večer patril etnografke, historičke, mu-
zeologičke a poprednej odborníčke na materiálnu kul-
túru a kultúrne tradície Zore Mintálovej-Zubercovej. 
Na stretnutí, ktoré knižnica usporiadala v sobášnej  
sieni MsÚ pani Mintálová predstavila svoju tvorbu, priblí-
žila vznik národopisných publikácií, ale prezentovala aj  
vlastné výtvarné diela. Niekoľkokrát upriamila svoj vrelý 
vzťah k Turcu a Slovensku. Viackrát zdôraznila zaujíma-
vú históriu Vrútok. Podnecovala najmä mladých, aby si 
pestovali vzťah k vlasti a neobzerali sa po lacných život-
ných hodnotách. Zdôraznila, že chce veriť v budúcu ge-
neráciu, ktorá bude zdôraňovať v živote lokálpatriotizmus 
k Turcu a Slovensku. Postupne predstavovala knižku  
za knižkou, ktoré napísala alebo bola spoluautorkou.  Vy-
dané diela hovoria o veľkom intelektuálnom náboji Zory 
Mintálovej a zanechali u prítomných poslucháčov hlboký 
zážitok. Prítomní obdarovali autorku kyticami a vrelým 
poďakovaním.                                               B. B. a M. K. 

ZAČAL SA 17. ROČNÍK
VRÚTOCKEJ 

HUDOBNEJ JARI

   17. ročník VHJ otvorilo hudobné zoskupenie  
MISSIO z Martina. Prezentovaná bola súčasná výsta-

va výtvarných prác ZUŠ z Martina -  
z ateliéru Evy Bebčákovej. V úvodnom 
príhovore Eva Bebčáková predstavila 
autorov vystavovaných obrazov. Vý-
stava pod názvom „Vítanie jari“ plne 
zodpovedá obdobiu, keď sa zobúdza  
k životu celá príroda. Skĺbenie hudob-
ných tónov s výtvarným umením pri-
nieslo všetkým zúčastneným nevšed-
ný zážitok. Božena Blahušiaková vo 
svojom príhovore pozvala prítomných 
aj na ďaľšie podujatia Vrútockej hudob-
nej jari: na koncert ZUŠ F. Kafendu ve-
novanom L. Beet-
hovenovi, neskôr  
v kultúrnej sále 
Kriváň sa svojím 

programom predstaví aj Súkrom-
ná umelecká škola Yamaha z 
Martina. Ďalšie podujatia prinesú 
kvalitné umenie slovenských in-
terpretov - napr. koncert Petra So-
chuľáka.  9. máj o 18.30 hod. bude 
Kino 1. máj patriť koncertu bratov 
Nedvědovcov. (vstupné 12 eur) 
29. mája sa uskutoční záverečný kon-
cert VHJ v rímsko-katolíckom Kosto-
le sv. Jána Krstiteľa vo Vrútkach, kde 
sa predstavia najznámejšie interpret-
ky ľudovej piesne na Slovensku - Da-
rina Laščiaková a Hanka Hulejová. 
Všetky podujatia VHJ budú včas mediálne spropagova-
né.                                                                             B. B.

SPOMIENKA NA 7. VÝROČIE ÚMRTIA 
HANY ZELINOVEJ

   16. marca 2011 si Mestská knižnica Hany Zelinovej, 
odbor kultúry a Literárny klub H. Zelinovej spoločne pri-
pomenuli 7. výročie úmrtia Hany Zelinovej - významnej 
osobnosti Vrútok, spisovateľky. Na vrútockom cintoríne 
zazneli slová z jej knihy Vlnky žblnky, pripomenuli sme si 
jej život. Na jej hrob sme položili kyticu a zapálili svieč-
ku.                                                                               MK




